语法翻译题库(经典100句/名词性从句)
Q101 事实是，因为机械化的原因，一些工作已经被砍掉。
点击查看答案解析:[image: image1.png]



Q102 现在很多人选择变得环保和减少能源的使用，事实确实是这样。
点击查看答案解析:[image: image2.png]



正确的句子：
It   is true that many people today have chosen to go green and cut down on the use of energy.
句子结构分析：
It           is          true    that many people today have chosen to go green and cut down on the use of energy.
形主 系动词  表语                                           主语从句
替换表达：
Live a sustainable life
Reduce energy consumption
学生错句1：
It is true that many people are prone to be environmentally friendly and limit their use of fossils.
解释：
1 fossil 是化石的意思。
2 prone 经常表示天性有可能做什么，或者是后面加不好的行为，不符合这里的语境。
 
学生错句2：
 It is true that many people go green and reduce the use of the energy.
解释：
注意时态，这里用现在完成时更合适
Energy不需要用定冠词
 
题目讨论
Q103 判刑会对年轻人产生伤害，因为犯罪的记录会给他们职业生涯留下阴影。
点击查看答案解析:[image: image3.png]



正确的句子：
A prison sentence can be damaging to young people, due to  the fact that the criminal record can cast a long shadow on their career.
句子结构分析：
A prison sentence   can be   damaging  to young people, 
          主语                  系动词         表语         补语
due to  the fact that the criminal record can cast a long shadow on their career.
同位语从句
替换表达：
A prison term
Jeopardize one’s career
cast a cloud over/on/acros
学生错句1：
Being sentenced will cause harm to young people ,because the criminal record may influence their career life.
解释：
1 influence 有好有坏，不能表达留下阴影的意思。
2 may 表示猜测，在这里用情态动词can可能会更合适。
 
学生错句2：
A prison sentence will hurt young people, because the crime record will cast a long shadow on their career.
解释：
l  应该是criminal record
l  注意用词Hurt 表示伤害，或感受到疼痛，语义不符
 
 
题目讨论
Q104 我相信快餐广告和普遍的肥胖有直接的关系。
点击查看答案解析:[image: image4.png]



正确的句子：
I believe that there is a direct link between fast food advertisements and rising levels of obesity.
句子结构分析：
I         believe       that there is a direct link between fast food advertisements and rising levels of obesity.
主语  谓语                  宾语从句
学生错句：
I believe that the fast food advertisement have a direct connection to the pervasive overweight.
解释：
1 fast food advertisements 非特指不用加the,但可数名词应该用复数形式。
2 overweight 是形容词。
3 obesity epidemic 是词伙。
